
 

 

 

PROTOKÓŁ NR 8 

z posiedzenia Rady Uczelni - Akademii Sztuk Pięknych im. Władysława Strzemińskiego  

w Łodzi  z 13 kwietnia 2022 roku 

 

Posiedzenie Rady Uczelni odbyło się w siedzibie Akademii Sztuk Pięknych i rozpoczęło się o godz. 

12.00. 

W posiedzeniu uczestniczyli Członkowie Rady Uczelni:  

Jacek Michalak - Przewodniczący Rady Uczelni  

Lidia Choczaj 

Anna Wrzesień 

Dariusz Leśnikowski 

Piotr Stachlewski  

Anna Młynarska-Sobaczewska 

 

Na posiedzenie Rady Uczelni przybył zaproszony Pan Rektor ASP Przemysław Wachowski. 

  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Uczelni, Jacek Michalak, który przywitał Pana 

Rektora i członków Rady.  

Przewodniczący stwierdził prawidłowość zwołanych obrad oraz quorum.  

Przewodniczący poinformował, że ze względu na zaanonsowany przez Pana Rektora temat 

posiedzenia podjął decyzję, aby nie zapraszać na posiedzenie przedstawicielki Samorządu 

Studenckiego. 

Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia, obejmujący: 

1. przyjęcie protokołu nr 7 z posiedzenia RU ASP w dniu 21 marca br. (projekt protokołu 

przesłany w dniu 21 marca br.), 

2. podsumowanie działalności RU ASP w okresie od dnia 21 marca br. do 13 kwietnia br., 

3. informacja Rektora ASP w Łodzi o planowanych zmianach w Statucie ASP oraz sprawach 

osobowych. 

4. sprawy różne. 

Porządek został jednogłośnie zaakceptowany w głosowaniu jawnym. 

Przewodniczący poprosił o przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia i zarządził głosowanie 

jawne w tej sprawie. Protokół został  przyjęty jednogłośnie.  

 Następnie Przewodniczący krótko zreferował działalność Rady w okresie od 21 marca do       

13 kwietnia, wskazując, że Rada nie podjęła w tym okresie żadnych uchwał w trybie zdalnym,                



 

 

a wymiana dokumentów dotyczyła jedynie przesłania projektu protokołu posiedzenia Rady                       

z 21 marca oraz, w dniu poprzedzającym posiedzenie, projektu proponowanych zmian w Statucie 

ASP.  

Przewodniczący zaproponował następnie przejście do omówienia kwestii planowanych zmian 

Statutu ASP oraz spraw osobowych i poprosił Pana Rektora o ich przedstawienie.  

 Pan Rektor poinformował, że obecny Statut ASP przewiduje stanowiska prorektorów - 

zgodnie z § 46 ust. 2 Rektor może powołać Prorektorów właściwych w szczególności dla obszarów:  

1) kształcenia; 2) nauki; 3) ewaluacji Akademii; 4) rozwoju i promocji; 5) spraw studenckich;               

6) spraw doktoranckich. Rektor może także powołać jednego Prorektora właściwego dla kilku tych 

obszarów.  Tymczasem Regulamin Organizacyjny przewiduje stanowiska 3 prorektorów. Zgodnie      

z § 10 rektor powołuje trzech prorektorów: prorektora ds. ewaluacji i badań naukowych w zakresie 

obowiązków, którego znajdują się sprawy doktorantów, prorektora ds. różnych form kształcenia, 

który jest prorektorem właściwym do spraw studenckich oraz prorektora ds. rozwoju i promocji. To 

ostatnie stanowisko wyposażone jest w bardzo szerokie i niezależnie od rektora wykonywane 

kompetencje, także dotyczące reprezentacji Akademii (§ 13 Regulaminu), dysponuje także znacznym 

budżetem na działalność promocyjną i działania kulturalne, którym samodzielnie zarządza. Daleko 

idąca samodzielność tego stanowiska wzbudza wątpliwości, zwłaszcza w świetle organizacji                   

i struktury uczelni. Dodatkowo obszar działania (promocja i rozwój) jest trudny do zdefiniowania        

i rozległy. Rektor przypomniał, że w ramach ASP działają dwa bardzo duże wydziały. Na dziekanach 

spoczywa odpowiedzialność za całe prowadzenie wydziałów, mają zatem bardzo znaczną ilość 

obowiązków i praktyka działania uczelni wskazuje, że należałoby ich organizacyjnie i personalnie 

wspomóc. Z doświadczeń funkcjonowania obecnej struktury stworzenie jednego działu promocji          

i stanowiska prorektora ds promocji i rozwoju wydaje się być nieszczęśliwym rozwiązaniem                  

w sytuacji gdy są tylko dwa wydziały - pojawia się merytorycznie pewna konkurencja. Zdaniem 

Rektora stanowiska związane z promocją działalności artystycznej i dydaktycznej powinni pełnić 

prodziekani na dwóch wydziałach - są to bowiem różne dyscypliny i nieco odmienne są metody              

i narzędzia promowania. Na przeszkodzie utworzeniu takich stanowisk stoi treść obecnie 

obowiązującego Statutu; zgodnie z § 49 ust. 3 rektor może powołać prodziekana (a nie dwóch lub 

trzech prodziekanów, co byłoby celowe z punktu widzenia funkcjonowania dużych wydziałów 

Akademii).  

Prodziekan nie jest także w myśl obecnego Statutu funkcją kierowniczą (zgodnie z § 45 funkcjami 

kierowniczymi w Akademii są: prorektor, dziekan, dyrektor instytutu, dyrektor szkoły doktorskiej, 

kanclerz oraz kwestor). Celowe jest zatem wprowadzenie możliwości powoływani kilku (dwóch lub 

trzech) prodziekanów i wyposażenie ich w funkcję kierowniczą.  

Zaprezentowane propozycje Rektora obejmują zatem zmianę Statutu ASP w dwóch punktach:  



 

 

1. wprowadzenie do funkcji kierowniczych wymienionych w § 45 ust. 1 Statutu ASP funkcji 

prodziekanów (zmiana § 45 poprzez dodanie pkt 2a w brzmieniu "prodziekan")  

2. umożliwienie powołania kilku (maksymalnie trzech) prodziekanów na wydziałach: zmiana § 49 

ust. 7, poprzez zmianę zwrotu: "Rektor może powołać, na wniosek Dziekana, Prodziekana" 

nadaniem mu treści „Rektor może powołać́ na wniosek Dziekana prodziekana lub prodziekanów 

w liczbie nie większej niż trzech. W przypadku gdy do zakresu obowiązków prodziekana należały 

będą̨ sprawy studenckie lub sprawy doktorantów, odpowiednie zastosowanie znajduje przepis       

§ 45 ust. 3 powyżej”. 

Rektor zapowiedział nadto, że w ślad za zmianą w tym zakresie struktury i funkcji kierowniczych 

ASP zamierza zlikwidować stanowisko prorektora do spraw promocji i rozwoju i odwołać dotychczas 

pełniącą tę funkcję panią prorektor dr Magdalenę Kacperską, a także dokonać odpowiednich zmian 

w Regulaminie Organizacyjnym uczelni.  

Wywiązała się dyskusja na temat podziału kompetencji w ramach władz Akademii i realizacji zadań 

w obecnej strukturze. Członkowie Rady jednomyślnie ze zrozumieniem i akceptacją odnieśli się do 

propozycji dotyczących zmian Statutu ASP, podkreślili zwłaszcza specyfikę sztuk pięknych                     

i projektowych oraz różnice między dwoma wydziałami. Zwrócili uwagę na niewystarczającą 

efektywność dotychczasowych działań promocyjnych ASP. Podczas dyskusji Pan Rektor 

zapowiedział także modyfikację strony internetowej Akademii, co także ma związek z selekcją 

informacji, efektywniej i bardziej czytelnie przeprowadzaną na wydziałach.  

Po dyskusji Przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę o pozytywnym zaopiniowaniu 

projektowanych zmian Statutu. Uchwała została podjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie. 

 Pan Przewodniczący następnie zapytał, czy członkowie Rady chcieliby poruszyć inne tematy. 

Po krótkiej dyskusji na tematy organizacyjne, Przewodniczący zaproponował, aby następne 

posiedzenie Rady odbyło się 1 czerwca o godz. 9.00. 

Wobec braku innych głosów Przewodniczący zamknął posiedzenie o godz. 13.40.  

 

        Przewodnicząc Rady Uczelni ASP 

           Jacek Michalak 


